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Sag nr.  103  Kultur og fritidsudvalgets budgetopfølgning vedr. tilskud til 

kulturelle formål 2009 
 
Journal nr.:  020882-2008 
 
Lovgrundlag: Retningslinier for tilskud fra Kulturpuljen. 

Sagsfremstilling: Kultur og fritidssekretariatet giver en orientering om status på 
fordelingen af tilskud fra Kulturpuljen. 
  
Der er oprindelig afsat kr. 597.700 til kulturelle formål.  
Heraf er overført 10.120 til Slangerup Miniby og kr. 75.000 til 
Rejsestalden jvf. beslutning i Udvalget den 26. november 2008, sag 
nr. 101 og 110. 
  
Ved beslutning i Byrådet den 27. maj 2009, er der overført kr. 200.000 
fra  2008 til budget 2009.  
  
Udvalget besluttede på mødet den 9. september at tilbageføre 
uforbrugte midler fra jubilæumspuljen, i alt kr. 3.827.  
Kulturpuljen udgør således kr. 716.407, heraf er der 
forbrugt/disponeret kr. 594.292, som når der fraregnes kulturmoms 
belaster puljen med kr. 546.749. Der resterer således kr. 169.658. 
  
Der er ingen ansøgninger til Kulturpuljen på dette møde. 
 

Bevilling: Ingen. 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkning. 
 

Indstilling: Direktøren for Velfærd, Sundhed og Kultur indstiller overfor Kultur- og 
Fritidsudvalget, at  

1. orienteringen tages til efterretning. 

 

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: Orienteringen taget til efterretning. 
Michael Harder var fraværende. 

Bilag: Kulturpuljen 1. oktober 2009 
 

http://www.frederikssund.dk/media(7426,1030).pdf


 

 

  
 
 
 
 
 Side 4 af 21 

 
Sag nr.  104  Atletikstadion på Åbjergskolen 
 
Journal nr.:  018429-2008 
 
Lovgrundlag: Intet.  

Sagsfremstilling: Frederikssund kommunes eneste atletikanlæg, som rummer en 400 m 
løberundbane er beliggende ved Åbjergskolen i Frederikssund.  
 
Atletikanlægget er etableret medio 1970'erne til både skole- og 
foreningsformål. Atletikanlægget er siden etableringen vedligeholdt og 
serviceret i et samarbejde mellem skole, stadionområde og teknisk 
forvaltning.  
  
Den lokale atletikforening, ORI Atletik og Motion, mønstrede i sin 
storhedstid op til 135 medlemmer, afviklede flere gange ugentlig 
træning og arrangerede adskillige stævner i sæsonen, som strækker 
sig fra april til oktober.  
Stævneafvikling krævede en fuld klargøring af samtlige anlæg på 
stadion, hvor løberundbanen krævede tromling, afretning og 
opstregning af løbebaner, markering af skiftezoner til stafetløb m.v.  
  
Den hyppigt tilbagevendende stævneaktivitet og kontinuerlige træning 
var medvirkende til at anlægget generelt fremstod funktionelt, og der 
var hos både forening, skole (pedeller og lærere), teknisk forvaltning 
og stadionpersonalet en gensidig vilje og bestræbelse på fortsat at 
sikre et højt vedligeholdelsesniveau. 
  
Fra primo 1990erne og især i de allerseneste år har der på 
foreningsbasis igen været en stigende anvendelse af 
atletikanlægget trods dets mangelfulde vedligeholdelsesstand. Det er 
stadig ORI Atletik og Motion, som er den foreningsmæssige drivkraft, 
og på de største ugentlige træningsaftener kan der mønstres op til ca. 
50 børn og voksne i alle aldre. 
  
Ressourcerne i form af personale og økonomi er fra 1990'erne og til i 
dag reduceret til blot at sikre en vækstfri løberundbane. Teknik og 
Miljø har i 2008/2009 for egen bevilling hertil gennemført en påkrævet 
dræning af løbeanlægget, der primo oktober 2009 nu fremstår (for) 
tørt.  
Løberundbanen er totalt nedslidt, for så vidt angår det øverste slidlag 
og både den indre og ydre kant, sargen, som indrammer løbebanen 
og holder slidlaget, finishen, på plads, så denne ikke jævnes ud over 
de tilstødende græsarealer. 
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Der vil som minimum for at få en brugbar løberundbane være behov 
for følgende tiltag: 
  
Opretning af indvendig og udvendig sarg (kant). 
  
Opsamling af nuværende finish i form af cinders. 
  
Påførsel af materiale til opbygning af ny finish. 
  
Maskinel og driftsbevilling til sikring af vedligeholdelsestanden efter 
renovering. 
  
Der vil på mødet i Kultur- og Fritidsudvalget foreligge overslag på 
nødvendige tiltag, for så vidt angår 
  
a) Løberundbanen 
b) Øvrige atletikanlæg 
c) Maskinel og driftsbevilling 
  
 

Bevilling: Der er i budget 2009 , 2010, 2011 og 2012 afsat puljer à 3.000.000 kr. 
(samlet kr. 12.000.000) til tiltag på idrætsfacilitetsområdet. Puljen i 
2009 er disponeret. 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger. 
 

Indstilling: Direktøren for Velfærd, Sundhed og Kultur indstiller over for Kultur- og 
Fritidsudvalget, at udvalget over for Økonomiudvalget og Byrådet 
anbefaler, at: 
 

1. Udvalget foretager en prioritering af tiltag på atletikstadion ved 
Åbjergskolen til iværksættelse i 2010 

 

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: I forlængelse af de indhentede tilbud ønsker Kultur- og Fritidsudvalget, 
at der indhentes yderligere tilbud på renovering af højde- og længde-
springsbaner. 
Udvalget indstiller, at der bevilges kr. 253.890 finansieret med kr. 
100.000 konto 318 006, atletikstadion og kr. 153.890, idrætspuljen.  af 
konto 318 004. 
 
Michael Harder var fraværende. 
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Sag nr.  105  Anlægsønsker på idrætsområdet - Status for iværksættelse ultimo 

september 2009 
 
Journal nr.:  018429-2008 
 
Lovgrundlag: Intet. 

 

Sagsfremstilling: Kultur- og Fritidsudvalget har i sit møde den 9. september 2009 
anmodet om en status for de anlægsbevillinger, som er meddelt inden 
for idrætsfacilitetsområdet i 2009.  
  
Status er tilføjet  den prioriteringsplan, som Byrådet i forbindelse med 
vedtagelsen af den idrætspolitiske strategi har besluttet.  
Status er i prioriteringsplanen fremhævet med fed, skrå skrift.  
  
Af status fremgår, at samtlige bevilgede anlæg, renoveringer m.v. 
enten er iværksat eller i udbud med henblik på iværksættelse senest 
november 2009. 
 

Bevilling: Pulje for tiltag på idrætsfacilitetsområdet. 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

 

Indstilling: Direktøren for Velfærd, Sundhed og Kultur indstiller over for Kultur- og 
Fritidsudvalget, at 
 
1. udvalget tager orienteringen til efterretning. 
 

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: Udvalget tog orienteringen til efterretning. 
 
Michael Harder var fraværende. 

Bilag: Prioritering af faciliteter og anlæg september 2009 - bevilgede, 
prioriterede og uprioriterede - STATUS 21.9.09 
 

 
 
 
 

http://www.frederikssund.dk/media(7427,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(7427,1030).pdf
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Sag nr.  106  Budgetopfølgning pr. 31. marts 2009 - Udmøntning 
 
Journal nr.:  016800-2009 
 
Lovgrundlag: Lov om kommunernes styrelse §40. 

 

Sagsfremstilling: Kultur- og Fritidsudvalget har i sit møde den 3. juni 2009 foretaget en 
budgetopfølgning pr. 31. marts 2009.  
  
Budgetopfølgningen er resulteret i et udækket finansieringsbehov på 
kr. 67.570.  
  
Finansiering af dette beløb vil kunne anvises på kontoområdet for 
folkeoplysning og fritidsaktiviteter, voksenundervisning - konto: 
03.38.72 -, hvor der pr. 11.8.2009 resterer et beløb på kr. 204.514 
efter finansiering af det udækkede finansieringsbehov på kr. 67.570. 
 

Bevilling: Ingen 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkning. 
 

Indstilling: Direktøren for Velfærd, Sundhed og Kultur indstiller til Kultur- og 
Fritidsudvalget at: 

1. Det udækkede finansieringsbehov på kr. 67.570 dækkes af 
konto 03.38.72. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 

  
 
 
 
 
 Side 8 af 21 

Tidligere 
beslutninger: 

Beslutning i Kultur- og Fritidsudvalget, Onsdag den 19. august 
2009 
Udvalget oversender sagen til udtalelse i Folkeoplysningsudvalget. 

 
Beslutning i Folkeoplysningsudvalget, Onsdag den 23. 
september 2009 
Folkeoplysningsudvalget kan ikke godkende den fremlagte indstilling. 
Folkeoplysningsudvalget finder sig desavoueret ved den valgte 
procedure. Folkeoplysningsudvalget ønsker at være ansvarlig over for 
de midler, der er stillet til rådighed for udvalget, og accepterer ikke at 
budgetafsatte midler til aktiviteter skal dække driftsomkostninger på 
andre områder.  
 
Per Gottlieb og Alice Linning var fraværende. Emma Nielsen og Jan 
Thygesen deltog. 
 

Beslutninger: Kultur- og Fritidsudvalget fastholder efter afstemning 3 for: Grethe 
Olsen (F), Kenneth Jensen (A), John Schmidt Andersen (V), 1 undlod 
at stemme: Jens Brogaard Jensen (V), 1 fraværende: Michael Harder 
(A), at det udækkede finansieringsbehov på kr. 67.570 dækkes af 
konto 03.38.72. 
 
 

Bilag: Folkeoplysende voksenundervisning budget 2009 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(7428,1030).pdf


 

 

  
 
 
 
 
 Side 9 af 21 

 
Sag nr.  107  Jægerspris Mølle 
 
Journal nr.:  009754-2008 
 
Lovgrundlag: Ingen 

Sagsfremstilling: Formanden for Møllelauget ved Jægerspris Mølle har fremsendt 
ansøgning om midler til reparation af Møllens krøjeværk.  
  
Siden sommeren 2003 har Møllen været gennem en stor 
hovedreparation, ødelagte vinger er udskiftet med vinger i original 
længde, fundamentet er udskiftet og Møllen rettet op samt behandlet 
med finsk tjære, desværre viser det sig, at Møllens krøjeværk har brug 
for en reparation.  
Det vil ikke være forsvarligt at krøje - at male korn - da der er risiko for 
brud på konstruktionen. 
  
Der har stået en Mølle i Jægerspris i mere end 500 år. Den 
nuværende er opført i 1854-55 af Frederik den VII, samme år som han 
købte Jægerspris Slot.  
  
Der er tale om en hollandsk mølle, som har været i ordinær drift frem 
til 1954. Jægerspris Kommune købte den i 1969 af Kong Frederiks 
den VII Stiftelse.  
  
Af skødet fremgår det, at kommunen forpligter "sig til at istandsætte 
den på ejendommen værende Møllebygning i god og ordentlig stand, 
såvel indvendig som udvendig, således at bygningen kan tjene som et 
kulturhistorisk mindesmærke for Jægerspris". 
  
Der er indhentet tilbud på reparation af krøjeværket. Tilbuddet beløber 
sig til kr. 185.000 ex. moms i 2007 kroner, svarende til kr. 197.000 i 
2009. 
  
Jægerspris Møllelaug har søgt fonde og har fået tilsagn om kr. 90.000 
fra bl.a. Nordea Fonden, Kong Frederik den VII Siftelse og Augustinus 
Fonden. Derudover er der kr. 50.000 fra Jægerspris Festen. De i alt 
140.000 kr. kan kun dække en del af bruttoudgiften.  
  
Det foreslås, at renoveringsopgaven foretages i et samarbejde mellem 
Jægerspris Møllelaug og Frederikssund Kommune. 
  
Der søges derfor om et beløb på kr. 82.000. 
At der er behov for at søge kr. 82.000,- og ikke kun kr. 57.000,- 
skyldes en momsteknisk problemstilling. 
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Jægerspris Mølle ejes af Frederikssund kommune, men drives og 
vedligeholdes af et frivilligt Møllelaug, der arbejder på, at Møllen kan 
forblive at være en arbejdende Mølle.  
  
Møllelauget udfører en stor del af vedligeholdelsen, f.eks. tjæring og 
maling, det er også det frivillige Møllelaug, der holder møllen åben i 
skolernes ferier.  
  
Der er mere end 1.000 besøgende hvert år, skønt det pt. ikke er 
muligt at se Møllen i funktion og købe malet korn som tidligere. 
  
Der er afsat kr. 21.500 på det kommunale budget til drift af Møllen. 
Beløbet dækker renovation, skatter og afgifter, el samt små 
reparationer/udgifter til materialer. 
 

Bevilling: Der søges tillægsbevilling på kr. 82.000 kr. 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Jægerspris Mølle er placeret under faste ejendomme under Teknik- og 
Miljøudvalget. Kultur- og Fritidsudvalget har ingen ramme til  
vedligeholdelse ud over de steder, der ligger under udvalget.   
 

Indstilling: Direktøren for Velfærd, Sundhed og Kultur indstiller over for Kultur- og 
Fritidsudvalget at: 
 

1. der i forbindelse med den kommende budgetopfølgning findes 
supplerende midler til Jægerspris Mølle inden for udvalgets 
egen ramme. 

 

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: Udvalget oversender sagen til behandling i Teknik- og Miljøudvalget, 
da midler til renovering af bygninger ikke falder indenfor 
anvendelsesområdet for puljerne under Kultur- og Fritidsudvalgets 
område. 
 
Michael Harder var fraværende. 

Bilag: Tilbud på rep af krøjeværk 
Kopi af skøde på Jægerspris Mølle 
Orientering om tilskud fra fonde 
Ansøgning om midler til rep. af Krøjeværk 
Budgetoverslag for Jægerspris Mølle 2008 -2012 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(7429,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(7430,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(7431,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(7432,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(7433,1030).pdf
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Sag nr.  108  Museumsskibe/historiske skibe i Frederikssund havn 
 
Journal nr.:  022916-2009 
 
Lovgrundlag: Ingen. 

Sagsfremstilling: Teknik- og Miljøudvalget har på møde den 18. august 2009 behandlet 
en ansøgning om havneplads til en Aalborg jolle.  
Jollen er tegnet i 1929 af Aage Utzon som øvelsesjolle for søspejdere. 
Den konkrete jolle, der søges plads til, er efter det oplyste bygget i 
1984.  
  
Ansøger søger om plads på samme vilkår som andre historiske 
fartøjer i Frederikssund havn. 
  
Teknik- og Miljøudvalget har oversendt sagen til Kultur- og 
Fritidsudvalget til udtalelse, inden der træffes beslutning i sagen. 
  
Kultur- og Fritidssekretariatet har undersøgt hvilke historiske fartøjer, 
der p. t. har permanent plads i havnen.  
Det drejer sig om: 

• Skjelskør. Ejet af Dansk Veteranskibsklub.  
• Sif Ege. Ejet af Dansk Vikingeskibs Laug.  
• Sommerflid. Ejet af museet Færgegården, passet og plejet af 

Sommerflid Skibslaug. 

Fælles for fartøjerne er, at: 

• Det er et skibslaug, der står bag  
• Det er de originale fartøjer eller kopier af vrag.  
• Fartøjerne er aktive på fjorden og  
• De er helt eller delvis tilgængelige for offentligheden. 

Kultur- og Fritidssekretariatet anbefaler, at retningslinier for tildeling af 
plads i Frederikssund havn som historisk fartøj, tager udgangspunkt i 
de ovenfor nævnte kriterier. 
Træskibssammenslutningen har ikke været konsulteret. 
 

Bevilling: Ingen. 
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Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkning. 
 

Indstilling: Direktøren for Velfærd, Sundhed og Kultur indstiller overfor Kultur- og 
Fritidsudvalget at: 

1. udvalget anbefaler Teknik- og Miljøudvalget, at ansøgningen 
behandles på baggrund af de beskrevne kriterier. 

 

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: Udvalget anbefaler Teknik- og Miljøudvalget at der skelnes mellem 
Museumsskibe og historiske skibe.  
Museumsskibe kan tildeles plads i Frederikssund havn efter de i 
sagsfremstillingen beskrevne kriterier. 
Tildeling af plads til historiske skibe forudsætter medlemskab af 
Træskibssammenslutningen og optagelse i fartøjsregistret. 
 
Michael Harder var fraværende. 

Bilag: Beslutning fra møde i Teknik- og Miljøudvalget d. 18.08.2009 kl. 13:00 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(7434,1030).pdf
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Sag nr.  109  Lokaletilskud - Frederikssund Bowling Klub 
 
Journal nr.:  020197-2008 
 
Lovgrundlag: Folkeoplysningslovens § 25. 

Sagsfremstilling: Frederikssund Bowling Klub, der har sine aktiviteter på Kocksvej i 
Frederikssund, søger om tilskud til udgifterne i forbindelse med leje af 
bowlinglokalerne. Foreningen har ikke tidligere modtaget tilskud til 
lokaleudgiften.  
  
Ifølge lokaletilskudsreglerne kan der ydes tilskud med 65 % af 
driftsudgifterne til foreningers lejede lokaler til aktiviteter for børn og 
unge under 25 år. Byrådet kan dog undlade at yde tilskud til nye 
lejemål, hvis det nye lejemål medfører væsentlige merudgifter for 
Byrådet.  
  
Byrådet er ikke forpligtet til at yde tilskud til lokaler, hvortil der samtidig 
er adgang mod betaling, bortset fra svømmehaller. Bowlingklubben 
lejer imidlertid lokalerne tirsdage kl. 18.00-20.00 og onsdage kl. 16.00-
23.00, hvor det kun er foreningens medlemmer der er til stede, dvs. 
uden offentlig adgang.  
  
På baggrund af lokaleudgifterne, aldersfordelingen blandt 
medlemmerne samt aktivitetstimerne vil ansøgningen kunne udløse et 
årligt lokaletilskud på ca. 16.000 kr.  
----------------------------- 
 
Fortsat sagsfremstilling: 
Kultur- og fritidssekretariatet har indhentet yderligere oplysninger fra 
Bowlingklubben, som meddeler at de i ansøgningen anførte indtægter 
er medlemmernes kontingentindbetalinger, og ikke indtægter i 
forbindelse med udleje af lokalerne. Indtægterne skal således ikke 
fratrækkes foreningens udgifter til leje af lokalerne.  
I forbindelse med indhentning af yderligere oplysninger fra foreningen 
har det desuden vist sig, at foreningen også har udgifter til leje af 
mødelokale i bowlinghallen.  
Samlet set betyder det, at foreningen kan modtage et årligt 
lokaletilskud på ca. 23.700 kr.  
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Bevilling: Merudgiften i forbindelse med det ansøgte lokaletilskud kan afholdes 
inden for lokaletilskudsrammen.  
_______ 
Fortsat sagsbehandling: 
Status for lokaletilskudsrammen er pr. september, at tilskuddet ikke vil 
kunne rummes inden for det budgetafsatte beløb, men da der fra 
andre foreninger er sket tilbagebetaling af tidligere modtaget tilskud, 
er der pt. midler inden for rammen til dækning af udgiften. 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkning. 
 

Indstilling: Kultur- og Fritidssekretariatet indstiller til Folkeoplysningsudvalget og 
Kultur- og Fritidsudvalget, at det ansøgte bevilges, således at 
Frederikssund Kommune fremover yder lokaletilskud til Frederikssund 
Bowling Klub under forudsætning af, at grundlaget for tilskuddet er 
baseret på lejeudgift for lokaler, hvor der ikke samtidig er offentlig 
adgang. 
 

Tidligere 
beslutninger: 

Beslutning i Folkeoplysningsudvalget, Onsdag den 18. marts 
2009 
Mogens Andersen og Søren Højlyng fraværende, Henrik Kyvsgaard 
deltog. 
 
1. Udvalget udsætter sagen, da der ønskes yderligere oplysninger om 
indtægterne. 

Beslutning i Folkeoplysningsudvalget, Onsdag den 23. 
september 2009 
Folkeoplysningsudvalget indstiller over for Kultur- og Fritidsudvalget, 
at indstillingen følges, dog således at der udelukkende ydes tilskud til 
brug af bowlingbanerne og ikke til mødelokalet, da denne del af 
ansøgningen er indkommet for sent. Tilskud i alt 20.612 kr. 
 
Per Gottlieb og Alice Linning var fraværende. Emma Nielsen og Jan 
Thygesen deltog. 
 

Beslutninger: Godkendt. 
 
Michael Harder var fraværende. 

Bilag: Frederikssund Bowling Klub (FBK 2000) 
Kontrakt mellem Frederikssund Bowling Klub og Centerbowl 
Ansøgning fra Frederikssund Bowling Klub 
 

http://www.frederikssund.dk/media(7435,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(7436,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(7140,1030).pdf
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Sag nr.  110  Lokaletilskud - Slangerup Familie Svøm 
 
Journal nr.:  020197-2008 
 
Lovgrundlag: Folkeoplysningslovens § 25. 

Sagsfremstilling: Slangerup Familie Svøm har sine aktiviteter i Slangerup Idræts og 
Kulturcenter. Svømmeklubben er tidligere godkendt til at modtage 
lokaletilskud. Foreningens udgift til benyttelse af svømmehallen 
er imidlertid steget med 42.200 kr. årligt på grund af lejestigninger.  
  
Ifølge lokaletilskudsreglerne kan der ydes tilskud med 65 % af 
driftsudgifterne til foreningers lejede lokaler til aktiviteter for børn og 
unge under 25 år. Byrådet kan dog undlade at yde tilskud, hvis det 
ændrede lejemål medfører væsentlige merudgifter for Byrådet.  
  
På baggrund af lokaleudgifterne, aldersfordelingen blandt 
medlemmerne samt aktivitetstimerne vil ansøgningen kunne udløse et 
forøget tilskud på ca. 22.000 kr. årligt.   
-------------------------------- 
Fortsat sagsfremstilling: 
Kultur- og fritidssekretariatet har indhentet yderligere oplysninger fra 
foreningen, der meddeler at udgiften til benyttelse af svømmehallen er 
større end tidligere oplyst. Den samlede udgift er således på 108.000 
kr. årligt, hvilket svarer til en stigning på 77.600 kr., heraf er 9.600 kr. 
grundet lejestigninger og 68.000 kr. skyldes en aktivitetsudvidelse på 
3 timer ugentligt.  
 
Ved en fejl har foreningen i deres ansøgning oplyst aktivitetstimetallet 
for samtlige af foreningens ugentlige aktivitetstimer.  Det er imidlertid 
kun timer, som foreningen selv betaler for, der skal indgå i 
beregningen. Med det pågældende aktivitetsniveau, vil foreningen 
derfor kunne modtage et årligt lokaletilskud på ca. 11.900 kr. 
Foreningen modtager i dag et tilskud på ca. 4.500 kr. årligt, så der er 
tale om en udvidelse på 7.400 kr. årligt. 
  
 

Bevilling: Merudgiften i forbindelse med det ansøgte lokaletilskud kan afholdes 
inden for lokaletilskudsrammen.  

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkning. 
 

Indstilling: Kultur- og Fritidssekretariatet indstiller til Folkeoplysningsudvalget og 
Kultur- og Fritidsudvalget, at det ansøgte lokaletilskud bevilges. 
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Tidligere 
beslutninger: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutninger: 
 

Beslutning i Folkeoplysningsudvalget, Onsdag den 18. marts 
2009 
Mogens Andersen og Søren Højlyng fraværende, Henrik Kyvsgaard 
deltog. 
 
1. Udvalget udsætter sagen, da der ønskes yderligere oplysninger om 
de forøgede lejeudgifter og de ekstra timer. 

Beslutning i Folkeoplysningsudvalget, Onsdag den 23. 
september 2009 
Folkeoplysningsudvalget indstiller over for Kultur- og Fritidsudvalget, 
at indstillingen følges. 
 
Hans Nordskov og Ruth Rasmussen stemte imod. 
 
Per Gottlieb og Alice Linning var fraværende. Emma Nielsen og 
Jan Thygesen deltog. 
 
 
 
 

Godkendt. 
 
Michael Harder var fraværende. 
 

Bilag: Slangerup Familie Svøm 
Brev samt lejekontrakt vedr. Slangerup Familie Svøm 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(7437,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(7138,1030).pdf
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Sag nr.  111  Idrætspolitisk strategi 
 
Journal nr.:  020502-2008 
 
Lovgrundlag: Idrætspolitisk strategi, Frederikssund Kommune. 

Sagsfremstilling: Byrådet har på sit møde den 2. september 2009 godkendt den 
Idrætspolitiske strategi med den tilføjelse, at der ikke er taget stilling 
til, hvornår de enkelte projekter skal iværksættes.  
  
I strategien er der fokus på 3 forskellige indsatsområder:  

• Aktiviteter  
• Anlæg   
• Styring og drift 

Kultur- og Fritidsudvalget har på mødet i september 2009 besluttet, at 
man ønsker at inddrage råd og interesseorganisationer i det videre 
arbejde.  
Udvalget skal forholde sig til den fortsatte proces og indsats. 
  
Forslag for de tre indsatsområder fremgår af bilag.  
Udvalget kan prioritere inden for indsatsområderne og hvilke 
initiativer, der skal iværksættes. 

Bevilling: Ingen 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkninger, da sagen ikke har 
økonomiske konsekvenser. 
 

Indstilling: Direktøren for Velfærd, Sundhed og Kultur indstiller over for Kultur- og 
Fritidsudvalget at: 

1. Udvalget prioriterer initiativerne inden for indsatsområderne 

 

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: Kultur- og Fritidsudvalget godkender den i bilaget foreslåede 
prioritering. 
 
Michael Harder var fraværende. 

Bilag: Proces for implementering af Idrætspolitisk strategi 

http://www.frederikssund.dk/media(7438,1030).pdf
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Sag nr.  112  Status på Kunstudvalgets arbejde 
 
Journal nr.:  013391-2009 
 
Lovgrundlag: Beslutning i Kultur- og Fritidsudvalget den 3. juni 2009. 

 

Sagsfremstilling: Kunstudvalget har siden Kultur- og Fritidsudvalgets møde den 9. 
september 2009 haft en række møder, hvor den videre proces er 
blevet planlagt og det kunstneriske udtryk er blevet drøftet. Derudover 
har Kunstudvalget gennemført nogle inspirationsbesøg. 
  
Processen er imidlertid blevet forsinket af flere grunde: 

• Det har ikke været muligt at udpege endnu en kunstnerisk 
konsulent  

• Pladsen er blevet redesignet.  
• Huset, der i dag ligger hvor kunstværket skal stå, er endnu ikke 

revet ned. 

Kunstudvalget har lagt flg. plan: 

• Pladsen beses 9. oktober. Huset på pladsen rives ned primo 
november  

• Pladsen beskrives  
• 3-5 kunstnere udvælges  
• Program udarbejdes til 3-5 kunstnere, som kan byde ind med 

en løsning af opgaven  
• Program samt indstilling med navne på de 3-5 kunstnere 

forelægges Kultur- og Fritidsudvalget  
• Kunstnerne udarbejder forslag  
• Kultur- og Fritidsudvalget vælger mellem de indkomne forslag 

på baggrund af Kunstudvalgets indstilling. 

  
For at sikre en kvalificeret proces, som ovenfor beskrevet samt en 
kunstnerisk forsvarlig indstilling til udvalget, ønskes afleveringsfristen 
udskudt primo 2010. 
 

Bevilling:  

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 
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Indstilling: Direktøren for Velfærd, Sundhed og Kultur indstiller overfor Kultur- og 
Fritidsudvalget at: 

1. Kunstudvalgets frist for indstilling til valg af kunstnerisk 
udsmykning ved Sillebro Centret forlænges til primo 2010. 

 

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: Godkendt. 
 
Michael Harder var fraværende. 
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Sag nr.  113  Kultur og fritidsudvalget - Meddelelser 2009 
 
Journal nr.:  020881-2008 
 
Lovgrundlag: Ingen 

 

Sagsfremstilling:  

Bevilling:  

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

 

Indstilling:  

Tidligere 
beslutninger: 

 

Beslutninger: Ingen. 
 
Michael Harder var fraværende. 

 
 
 
 
 



 

Møde i Kultur- og Fritidsudvalget Tirsdag den 06. oktober 2009. Mødet sluttede kl. 18.15 
 
 
 
 
 
_____________________________________ 

Grethe Olsen 
 
 
 
 
_____________________________________ 

Kenneth Jensen 
 
 
 
 
_____________________________________ 

Jens Brogaard Jensen 

 
 
 
 
_____________________________________ 

John Schmidt Andersen 
 
 
 
 
_____________________________________ 

Michael Harder 
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